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Se cauta solutii tehnice pentru energie | Ciuca: Discutam de o decizie prin care sa

existe piata semireglementata

Presedintele PNL, premierul Nicolae Ciuca, a declarat, luni, ca se cauta  solutii tehnice în ceea ce priveste

piata energiei, aratând ca se  discuta despre o decizie prin care sa existe o piata semireglementata. 

"Avem în continuare în analiza la nivelul structurilor tehnice care sunt  solutiile prin care putem sa integram

fondurile de la Uniunea Europeana  pentru combaterea saraciei energetice si solutiile prin care vom decide  în asa

fel încât sa protejam în continuare populatia, iar pretul la  energie, ma refer la primele doua praguri la

consumatorul casnic, sa  ramâna la aceeasi valoare si am zabovit atât de mult pentru ca în  continuare cautam

solutii astfel încât în ceea ce priveste sectorul de  IMM, cât si marea industrie sa gasim acea solutie prin care sa

asiguram  competitivitatea produselor românesti. Este foarte important sa avem în  vedere acest lucru, este un

obiectiv pe care l-am discutat si la nivelul  Comisiei (n.r. Europene), la întâlnirile pe care le-am avut. (...) Înca  se

cauta solutii tehnice. Este foarte clar ca discutam despre o decizie  prin care sa existe o piata semireglementata

pentru ca trebuie sa  existe energie care sa poata sa fie pusa în achizitie si vânzare.  România are în continuare

nevoie de între 2 si 3 terawatti pe fiecare  an, ca atare trebuie sa cumparam si atunci când avem vârfuri de 

productie sa vindem, iar pragurile la nivelul consumatorului casnic  speram sa ramâna la fel cum au fost pâna

acum si acesta este  angajamentul nostru, pentru ca ne dorim sa protejam populatia  vulnerabila care nu poate sa-si

plateasca consumul de energie daca  depaseste pragurile asa cum sunt în momentul de fata pe piata zilnica", a  spus

Ciuca dupa sedinta Biroului Politic National al PNL.

El a declarat ca pentru consumatorii mari discutiile vizeaza existenta unui singur pret.

De asemenea, presedintele PNL a precizat ca exista si posibilitatea  acordarii de subventii pentru consumatorii

casnici vulnerabili.

"Avem si posibilitatea acestor subventii pentru ca ele vin de la Uniunea  Europeana, sunt bani pusi la dispozitie de

Uniunea Europeana, pentru  consumatorul casnic vulnerabil. Tocmai de aceea am zis ca trebuie sa  gasim solutii

pentru consumatorii mari, pentru ca din fondurile de  coeziune nu exista posibilitatea sa fie acordate compensatii",

a afirmat  Ciuca.

Potrivit acestuia, pragul de 1,3 lei/kWh este vehiculat de toata lumea si se afla în analiza, dar nu a fost luata o

decizie.

Premierul a subliniat si ca, în acest moment, nu a fost redus consumul  si exista posibilitatea sa se asigure un

procent semnificativ din  necesarul de energie al Republicii Moldova.

Ciuca a precizat, întrebat despre masurile care i-ar viza pe  consumatorii pâna la 100 kWh, dar care nu sunt

vulnerabili, ca în acest  moment analiza vizeaza cele trei praguri pentru consumatorul casnic -  pâna în 100/kWh,

între 100 si 255/kWh si peste 255/kWh.
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